
 

Referat for Lokalrådsmøde 
 

Dato:  Mandag den 21 oktober  2024 – klokken 20:00 til 21.30 
Sted: AIKC. 

Tilstede:  Anna Lis, Thomas, Peter H., Rikke, Lone. Søren T, Peter B og Søren 
A  

Afbud ;       Niels Villumsen 
 
Dagsorden for mødet : 
0. Godkendelse af referat fra seneste møde. 
1. Trafiksikkerhedsprojekt - Søren T. 
2. Arb. Gruppe Årets lokalområde 2025. 
3. Lokal tryghed Borgergenereret ideer - pulje på 100.000 kr. Morgenduk sommertur. 
4. Nærdemokratikonference den 24. Okt. Rikke og Peter B 
5. Trafiktema MJA - 2 emner. 
6. Møde med MJA - nyt fast punkt til Dagsorden 
7. Årets Kulturpriser TSF - Peter B. Deadline 8. Nov 
8. Nabohøring om bro og fugletårn ved Ans Søbred. Deadline 25. Okt. 
9. Sundhedsprisen: Torsdagscafeen, Morgenduk, Ans Cirkle Walk. Andre? 
10. Danmarks Indsamlingen. Ideer? 
11. Dato for Årsmøde mandag den 17. Marts kl. 19 - 2025 
12. Ny dato for næste møde 
13. Evt. 
 
Ad.0. 
Referat fra møde 04 
Godkendt – i den version – (som er indsat på www.ansby.dk) 
 
Ad.01. 
Orientering om tiltag: Gl. Kongevej ved Grønbæk.  
I 2023 er godkendt en ny Trafiksikkerhedsplan for Silkeborg Kommune. Her blev det politisk ved-
taget at trafiksikkerheden på Gl. Kongevej ved Grønbæk skal forbedres. Projektet indbefatter 
etablering af steler ved byporten. Projektet har til formål at hjælpe til erkendelse af byen, og deri-
gennem sænke hastigheden i overgang fra land til by.  
Projektet har en anslået pris på 30.000,- kr. og med en årlig gevinst på 100.000 kr. giver det en 1. 
års forrentning på 333%. 
Se evt. mere på www.trafiksikkersilkeborg.dk under afsnittet ”Projekter” og lokalitet nr. 15.  
Arbejdet med projektet forventes afsluttet i år. Politiet skal godkende projektet inden realisering. 
 
Orientering om nye cykelstier og anden cykelinfrastruktur – Grønbæk 
Færdiggørelsen af cykelstien i Grønbæk mellem Erik Glippings Vej og Långawten er udpeget i 
Silkeborg Kommunes Cykelhandlingsplan 2023. 
Der er ikke afsat penge til projektet. I det kommende budget har politikerne afsat midler til 
medfinansiering, hvilket betyder, at der skal søges penge fra fx Den Nationale Cykelpulje. 
Silkeborg Kommune har søgt Den Nationale Cykelpulje, men desværre fået afslag til trods for, at 
vejdirektoratet har vurderet, at projektet har gode effekter for cykeltrafikken. 
Cykelpuljen vil blive søgt igen til næste år. 
 
Ad.02. 
Vi foreslog flere lokale personer til en arbejdsgruppe fra vores lokale foreninger : Rikke og 
Thomas forestår kontakterne til de pågældende 
 
Ad.03. 

http://www.ansby.dk/
https://silkeborgsektorplaner.viewer.dkplan.niras.dk/plan/93#/28037


Pulje på kr. 100.000,- heraf har Morgenduk fået kr. 10.000,- 
Ad.04. 
Nærdemokratikonference med deltagelse af Rikke og Peter B. 
 
Ad.05. 
Trafiktema. Broen over Tange Sø – mange tør ikke benytte broen. 
Brogruppen er i kontakt med - Landskabsarkitekt Bendt Nielsen –– Jørgen N. er tovholder for det 
videre forløb. 
 
Ad.06. 
Tilstede 22 ud af 27 Lokalråd. Interaktion imellem MJA og Lokalrådene. Lokalrådene må fremad-
rettet meget gerne tage kontakt til MJA – vi forsøger et holde kontakten.  
Foreløbig bibeholder vi betalingsartiklerne (1,- kr. Forum) 
 
Ad.07. 
Lokalrådet indstiller Tange Sø Festival til kulturprisen. 
 
Ad.08. 
Orientering vedr. den snoede træbro med fugletårn.  
 
Ad.09. 
Orientering om indstillingerne til sundhedsprisen 
 
Ad.10. 
Lokalrådet videresender til Ans IF. 
 
Ad.11. 
Mandag den 17. Marts kl. 19 - 2025 
 
Ad.12. 
Mandag den 02 december kl. 20.00. 
 
Ad.13. 
Søren T – indtræder som suppleant i Byrådet – orlov fra Lokalrådet i samme periode. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


